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Juhatuse koosoleku protokoll 

5. november 2024 
Vabrikuväljak 1 Kärdlas 

Koosoleku algus kell 1330 , lõpp kell 1500 
Protokollija: Tuuli Tammla 

Kohal viibisid juhatuse liikmed Ilmi Aksli, Kaja Hiis-Rinne, Endel Kaevats, Marko Pruul, Ants Saarnak ja 
Tõnis Teemets ning tegevjuht Tuuli Tammla.  

Päevakord 

1. Liikmeks astumise avaldus: aktsiaselts M ja P Nurst. 
2. MTÜ Hiiukala järgmise aasta eelarve ja planeeritavad tegevused. 

3. Muud küsimused. 

Koosoleku käik ja otsused: 
1. Liikmeks astumise avaldus: aktsiaselts M ja P Nurst 

Liikmeks astumise avalduse on esitanud aktsiaselts M ja P Nurst. Ettevõttel on ajaloolise püügi õigus 
41 nakkevõrgule, 23 rivimõrrale, kahele 1-meetrisele ääremõrrale ja kolmele 3-meetrisele ääremõrrale 
ning viiele õngejadale. Ettevõtte esindajaks avalduse alusel Argo Nurs.  
Otsus: aktsiaselts M ja P Nurst liikmeks vastu võtta.  
 

2. MTÜ Hiiukala järgmise aasta eelarve ja planeeritavad tegevused. 
Varasemalt on juhatuse liikmetele laiali saadetud eelarve prognoos. Lisaks regulaarsetele kuludele on 
lisatud aasta alguse/lõpu seminarid, avatud kalasadamate päev ja tuulekala festival. Detsembrisse on 
prognoositud juba teada olevalt ellu viidud projektitaotluste väljamaksete arvelt väljamakse 
tegevusgrupile suurusjärgust 21 000 eurot, edasised projektide väljamaksed võrdsete osadena kuni 
2025. aasta lõpuni. Viimasele lisanduvad augustis 2025. aasta taotlusvooru projektide väljamaksed. 
Aasta teises pooles võiks tekkida piisavalt likviidseid vahendeid et korraldada liikmetele õppereis. Üks 
variant oleks tutvuda näiteks septembris või oktoobris Bornholmi (Taani) kalanduse ja 
väikeettevõtlusega. Kontaktid on ka seal olemas. Tuulekala festivali osas arvas juhatus, et võiks 
sarnaselt varasemale korraldada avaliku konkursi, kus pakkuja valimisel arvestatakse nii hinda (50%) 
kui programmi (50%).  
 
Eelarvega seonduvalt on päevakorral ka tegevjuhi palga küsimus, mida viimati tõsteti üle kahe aasta 
tagasi. Hetkeseisuga on Hiiumaal kalanduse tegevusgruppidest kõige madalama palgaga tegevjuht 
brutopalgaga 1800 eurot, olles samas ühe pikima staažiga ning esindab tegevusgruppe EMKVF 
seirekomisjonis. Kolmes piirkonnas on tegevjuhi koormus jagatud ära assistendi/referendi ja tegevjuhi 
vahel. Hiiumaal saab tegevjuht enam-vähem assistendi palka ning teeb ära kahe inimese töö. Samuti 
on ammu mööda läinud Eesti keskmine palk. Tegevjuht arvas, et töölepingusse võiks sisse viia palga 
indekseerimise Eesti keskmise palgaga, mis oleks hetkel kehtiv. Vaatamata rahavoogude positiivsele 
prognoosile oli juhatuse liikmete osas ebakindlus rahavoogude osas ning leiti, et palgatõusuga peab 
olema tagasihoidlik kuni on tehtud 2025. aasta taotlusvoor. 2025. aasta algusest võib palga tõsta Eesti 
keskmise tasemele, praegu teada olev Eesti keskmine on II kvartali järel on 2000 eurot kuus. Uus 
palgatõus ja indekseerimine vaadatakse üle siis kui on projektide üldkoosolekule esitamine 2025. aasta 
kevadel.  



Otsus: muuta tegevjuhi palka vastavalt kokkulepitule ja ühingu tegevustega edasi liikuda vastavalt 
arutatule. 
 
 
 

3. Muud küsimused 
Muude küsimuste all arutati aasta alguse seminari toimumisaega ja kohta. Traditsiooniliselt pole 
seminari toimumiskohad kordunud, ehk iga kord on see toimunud uues kohas. Otsustati, et see võiks 
toimuda reedel 3. jaanuaril. Kohtadest uurib tegevjuht võimalusi järgnevates kohtades: Lauka 
jahimaja, hotell Liilia, Palade koolimaja, Tuuletorn, Carriba klubi, Rannu pubi ja Lest ja Lammas. Kahes 
viimatimainitus on seminar varem toimunud.  
 
Otsustati et järgmine juhatuse koosolek toimub juhatuse liikme Ilmi Aksli viimasel ametisoleku päeval 
kolmapäeval 11. detsembril. Tegevjuht teeb vastava broneeringu. 
 
   
 

Tuuli Tammla 

protokollija 


